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P R O T O K Ó   Nr IX/07
z obrad XII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie
odbytej w dniu 25 wrze nia 2007r.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara o godz.1000 otworzy  XII Sesj  i po
powitaniu radnych i go ci o wiadczy , i  zgodnie z list  obecno ci w posiedzeniu
uczestniczy 14 radnych, co wobec sk adu Rady wynosz cego 15 osób stanowi quorum
pozwalaj ce na podejmowanie prawomocnych uchwa .
Sesja odbywa a si  w sali narad Urz du Gminy w Mszanowie i trwa a do godz. 1330.

Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Nieobecna radna Dorota ukaszewska.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Sekretarz Gminy Renata Sli ewska
- Skarbnik Gminy Ewa pi ewska
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska
- Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Nowym Mie cie
Lubawskim Ryszard Beszczy ski
- specjalista ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski
- so tysi wymienieni w za czniku nr 2

Porz dek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Przyj cie protoko u z obrad X i XI Sesji.
3. Wybór sekretarza obrad.
4. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Informacja o wykonaniu bud etu za I pó rocze 2007r.
8. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.
9. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik.
10. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Skarlin.
11. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Statutu Gminy.
12. Podj cie uchwa y w sprawie podj cia wspó dzia ania pomi dzy Gmina miejsk

Nowe Miasto Lubawskie, a Gmin  wiejsk  Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie dot. przyjmowania cieków zebranych zbiorczymi systemami kanalizacji
sanitarnej z terenu gminy Nowe Miasto Lubawskie do oczyszczalni cieków w
Nowym Mie cie Lubawskim.

13.Podj cie uchwa y w sprawie zaopiniowania projektów rozporz dze  Wojewody
Warmi sko-Mazurskiego w sprawie:
a) Skarli skiego Obszaru Chronionego Krajobrazu,
b) Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej Drw cy,
c) Obszaru Chronionego Krajobrazu Rzeki Wel.

14.Wybór awników
       a) opinia Zespo u,
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       b) powo anie komisji skrutacyjnej i g osowanie,
       c) podj cie uchwa y.
15. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
16. Zamkni cie obrad Sesji.

Przebieg obrad:

Ad 1
Otwarcie nast pi o jak na wst pie niniejszego protoko u.

Przewodnicz cy Rady wspólnie z Wójtem podzi kowali Panu Romanowi
Sienkowskiemu za dotychczasow  wspó prac  w zwi zku z pe nieniem przez niego
funkcji radnego.

Ad 2
Przyj cie protoko u z X i XI Sesji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad X Sesji o
przedstawienie informacji o protokole.

Radny Alfons Moczad o poinformowa , e zapozna  si  z tre ci  protoko u z X Sesji,
jego tre  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Radny Ireneusz Kowalski stwierdzi , e w protokole nie ma wypowiedzi Pana Wójta
dotycz cej zadymienia z Humdrex-u, ja mówi em o zadymieniu.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e w protokole jest
zapis.

Radny Ireneusz Kowalski odpowiedzia , e sprawdza  wczoraj i nie by o.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara wskaza  radnemu Kowalskiemu
odpowiedni fragment w protokole i wyja ni , e wczoraj ten zapis by , bo w przeciwnym
wypadku nie mia by mo liwo ci podpisania protoko u.

W tej sytuacji radny Kowalski wycofa  uwag .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e Rada przyj a protokó  z
X Sesji odbytej w dniu 14 sierpnia br.

Nast pnie Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  sekretarza obrad XI
sesji o przedstawienie informacji o protokole.

Radny Zbigniew Wi niewski poinformowa , e zapozna  si  z tre ci  protoko u z XI
Sesji, stwierdzi , e protokó  odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowa  o jego
przyj cie.

Przewodnicz cy Rady zapyta , czy s  uwagi do protoko u.

Uwag nie zg oszono.
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e Rada przyj a protokó  z
XI Sesji odbytej w dniu 27 sierpnia br.

Ad 3

Na sekretarza obrad powo ano radn  Halin  Wolsk .

Ad 4
Zg aszanie zmian do porz dku obrad.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e w punkcie 13 b  3
projekty uchwa  jako podpunkty a, b, c, jak wymienione na stronie 1.

Innych zmian nie zg oszono.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie dokona a zmiany porz dku obrad.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  ze swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
- 30 sierpnia prowadzone by y uzgodnienia z projektantem Panem Grzegorzem
Drzycimskim w sprawie przebudowy dróg w Jamielniku i Tylicach, gdzie ju  rozpocz to
przebudow  drogi wewn trznej. W dniu jutrzejszym zostanie podpisana umowa z
Przedsi biorstwem Drogowo-Mostowym w I awie na wykonanie przebudowy drogi w
Jamielniku, od skrzy owania w kierunku poczty i w kierunku ko cio a.
- 31 sierpnia zosta a podpisana umowa z Firm  z I awy w sprawie realizacji do ywiania
dzieci w szko ach w Jamielniku, Radomnie i Skarlinie,
- w tym dniu Wójt uczestniczy  równie  w otwarciu Samodzielnego Publicznego

rodka Zdrowia w Kurz tniku,
- 2 wrze nia odby y si  do ynki gminne w Mszanowie,
- 3 wrze nia, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady brali udzia  w spotkaniu
koordynacyjnym wójtów, burmistrzów, omawiano spraw  gospodarki odpadami sta ymi.
Jest decyzja Zarz du Województwa o likwidacji wysypiska mieci w Lipowcu w 2008 r.
Gminy powiatu nowomiejskiego podj y rozmowy ze Zwi zkiem Gmin
Dzia dowszczyzna w sprawie wywozu odpadów na wysypisko na ich terenie, natomiast
na wysypisku w Lipowcu planuje si  segregacj .
- 4 wrze nia, prowadzone by y uzgodnienia z projektantami w sprawie opracowania
projektów na wyposa enie wietlic w Skarlinie i Jamielniku, zagospodarowanie terenu
wokó wietlicy w Jamielniku oraz remont pomieszczenia na potrzeby szko y lub
biblioteki w Skarlinie. Komisja Promocji, Rozwoju Gospodarczego oraz
Bezpiecze stwa i Porz dku Publicznego opowiedzia a si  za opracowaniem tych
projektów. Dlatego niezb dne s  zmiany w planie rozwoju tych miejscowo ci
polegaj ce na dopisaniu tych zada .
- 6 wrze nia podpisany zosta  akt notarialny w sprawie sprzeda y dzia ki po onej w
Mszanowie, Firmie Termator. By a to umowa ko cowa.
- 7 wrze nia, Wójt wspólnie ze Skarbnikiem Gminy podpisali umow  z Krajowym
Bankiem Gospodarczym w sprawie dotacji na budow  sali gimnastycznej w
Gwi dzinach.
- 9 wrze nia, Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady brali udzia  w powiatowych
do ynkach w Biskupcu. Poinformowa , e wieniec do ynkowy z Gry lin otrzyma  I
miejsce i reprezentowa  powiat nowomiejski na do ynkach wojewódzkich, gdzie
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otrzymali wyró nienie.
- 10 wrze nia, odby o si  spotkanie zorganizowane przez Starost , w sprawie
przebiegu obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego, bli sze informacje przedstawi
specjalista ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski.
- 11 wrze nia odby o si  spotkanie z Panem Mieczys awem Rutkowskim oraz
Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego w sprawie zagospodarowania terenu nad
jeziorem Skarli skim, którego w cicielem jest Pan Mieczys aw Rutkowski. Aktualnie
teren wykorzystywany jest jako miejska pla a. Gmina oczekuje na stanowisko

ciciela gruntów. Burmistrz jest zainteresowana i miasto jest zdecydowane
partycypowa  w kosztach urz dzania terenu. Dyrektor Gminnego Centrum Kultury
rozwa a mo liwo  skorzystania z programu unijnego.
- 11 wrze nia odby o si  posiedzenie Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej,
Zdrowia oraz Pomocy Spo ecznej, Komisja wizytowa a budow  sali gimnastycznej w
Gwi dzinach, przekazanie od u ytku nast pi 30 listopada. Dyskutowa a równie  na
temat poprawy warunków nauki w Radomnie i zaj a stanowisko, aby zleci
opracowanie dokumentacji technicznej na rozbudow , co b dzie wi za o si  z
wydatkami na rok 2008. Zgodnie z uchwa  w sprawie procedury uchwalania bud etu
gminy, jednostki organizacyjne maj  obowi zek z enia projektu bud etu do ko ca
wrze nia.
- 11 wrze nia dokonano protokolarnego odbioru robót w wietlicy w Pacó towie i
Mszanowie,
- 13 wrze nia odby o si  posiedzenie Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego oraz
Bezpiecze stwa i Porz dku Publicznego, na którym przyj to materia y na dzisiejsz
Sesj ,
- 14 wrze nia odby  przetarg na przebudow  drogi w Jamielniku, wygra o
Przedsi biorstwo Drogowo-Mostowe z I awy.
- 15 wrze nia, Wójt bra  udzia  wspólnie z Przewodnicz cym Rady Gminy w Pokazie
Przedsi biorczo ci i Kultury Regionu w Nowym Mie cie Lubawskim.
- 18 wrze nia do Wójta zg osi a si  firma consultingowa z I awy, która oferuje
prowadzenie bezp atnych szkole  dla rolników w zakresie pozyskiwania funduszy
unijnych,
- 19 wrze nia, w Szkole Podstawowej w Gwi dzinach, przy wspó pracy z Powiatow
Stacj  Sanitarno-Epidemiologiczn  otwarta zosta a wystawa grzybów,
- 19 wrze nia odby o si  posiedzenie Komisji Rewizyjnej, którego tematem by o
wykonanie bud etu za I pó rocze br.
- w tym dniu Wójt wspólnie z Przewodnicz cym Rady uczestniczyli w posiedzeniu Rady
Powiatowej Warmi sko-Mazurskiej Izby Rolniczej. Przewodnicz cy Rady Wojewódzkiej
Izby Rolniczej sugerowa , aby samorz dy przeznaczy y w miar  mo liwo ci rodki dla
gmin w powiecie bartoszyckim, które dotkn a kl ska gradobicia. Wójt proponowa
przeznaczy  3.500 z .
- 20 wrze nia odby o si  Walne Zgromadzenie Komitetu Rozbudowy Szpitala w Nowym
Mie cie Lubawskim, Wójt zosta  cz onkiem Zarz du Stowarzyszenia.
- 22 wrze nia, Gminne Centrum Kultury zorganizowa o imprez  historyczn  pod nazw
„Afera na Zamku w Bratianie”.

- zarz dzenia wydane w okresie od ostatniej Sesji:
- nowy Regulamin Urz du, utworzone zosta y 2 referaty: Planowania

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomo ciami, Ochrony rodowiska, którego
Kierownikiem zosta  Pan Marek Arentowicz oraz Referat Organizacyjny i Spraw
Obywatelskich, którego Kierownikiem zosta a Pani sekretarz.

- powo ane zosta y 2 komisje do odbioru robót w wietlicy w Mszanowie i
Pacó towie,

- zarz dzenie w sprawie oceny pracowników,
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- powo anie Gminnego Zespo u Zarz dzania Kryzysowego,
Wójt poinformowa  o akcji inwentaryzacyjnej pokry  dachowych materia ami
zawieraj cymi azbest, przesuni ty zosta  termin usuni cia tych pokry  do roku 2032.
W zwi zku z wyborami do Sejmu i Senatu RP, Wójt poinformowa , e komitety
wyborcze zg aszaj  kandydatów do obwodowych komisji wyborczych.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara pogratulowa  Dyrektorowi Gminnego
Centrum Kultury zorganizowania kolejnej imprezy historycznej.

Ad 6
Wnioski i zapytania:

Radny Bogdan Król wnioskowa  o zagospodarowanie i uporz dkowanie terenu
skwerku ko o sklepu w Bratianie.
Ponadto radny wnioskowa  o nag nienie w prasie, czy mediach, aby opakowania
plastikowe przed wrzuceniem do koszy zgniata , co zwi kszy pojemno  pojemników.

Radny Zbigniew Wi niewski nawi za  do wniosków zg oszonych wcze niej i
przekazanych do Starostwa, stwierdzi , e na dwa wnioski jest odpowied , na trzeci nie
ma w ogóle. Jesieni  planowane jest wykonanie przepustu we wsi Nawra, zapyta  czy
jest konkretny termin. Prosi  o przed enie chodnika od znaku miejscowo ci Nawra do
istniej cego chodnika, jest to sprawa pilna ze wzgl du na najbardziej niebezpieczny
zakr t – 90 stopni, nie ma adnej widoczno ci i w ska droga, ko o Pana okietka.

Wójt odpowiedzia , e wnioski Pana Wi niewskiego zostan  skierowane do Starostwa
Powiatowego.

Ad 7
Informacja o wykonaniu bud etu za I pó rocze 2007r. stanowi za cznik nr 3. W
zwi zku z tym, e radni mieli mo liwo  zapoznania si  z informacj , Skarbnik Gminy
poprosi a o zadawanie pyta .

Nie zg oszono pyta .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  opini  Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wydania opinii o przed onej informacji o
przebiegu wykonania bud etu za I pó rocze 2007 roku. Opinia stanowi za cznik nr 4.

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.

Zmiany omówi a Skarbnik Gminy Ewa li ewska.
Proponuje si  wprowadzenie do bud etu rodków unijnych na wyposa enie wietlic w
Skarlinie i Jamielniku. Poinformowa a, e w uchwale tej uchyla uchwa  nr X/50/07 i nr
XI/53/07 ze wzgl du na b d redakcyjny w uchwale nr XI/53/07, zmiany, które zawarte
by y w tych uchwa ach s  wprowadzone do dzisiejszej, poza tym do dochodów
wprowadza si  dotacje. Plan dochodów na dzie  30 czerwca, poniewa  uchwa a nr
X/50/07 i XI/53/07 zostaj  uchylone, zosta  zwi kszony o 420.726 z . zmniejszony o
jedn  dotacje w § 85228 w kwocie 2.119 z . I po zmianach wynosi 19 655 600,11 z .
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Zmiany w wydatkach poza tymi, które by y uwzgl dnione w w/w uchwa ach:
- wydatki inwestycyjne w dziale 700 tj. gospodarka mieszkaniowa, § 6058 -
opracowanie dokumentacji na zagospodarowanie centrum Jamielnika  i na przebudow
biblioteki zwi kszenie o 60.924 z ., jednocze nie proponowa a zdj  z dzia u 4.270 z .
(zakup pozosta ych us ug), w którym by  planowany remont biblioteki na kwot  32.989

. ,
- zwi ksza si  dotacj  dla Gminnego Centrum Kultury, w uchylonych uchwa ach by o
10 tys. proponuje si  kolejne 10 tys.z .,
- w dziale 010 § 231 dotacje celowe – by o planowane 1500 z . na do ynki powiatowe
w Biskupcu, zosta y one przekazane, obecnie proponuje si  zwi kszenie o 3 500 z . na
usuwanie skutków gradobicia, b dzie to porozumienie z konkretn  gmin .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e wszystkie gminy z
terenu powiatu nowomiejskiego zadeklarowa y pomoc w wysoko ci 3 500 z ., gmina
Biskupiec przekaza a 2 500 ton zbo a, warto ci 130 tys. z . dlatego, e sama dotkni ta
zosta a kl sk  i otrzyma a pomoc od Wojewody, która wystarczy a na pokrycie ich strat.
W zamian za to udzielili pomocy w naturze.

Dalej Skarbnik Gminy kontynuowa a omawianie projektowanych zmian w bud ecie:
- za cznik nr 3 proponuje si  wprowadzenie nast puj cych zada :

- zagospodarowanie centrum wsi Jamielnik w pozycji 1 - ogólny koszt, w pozycji
2 - koszt poniesiony w 2007r. na dokumentacj  9 638 z . plan na przysz y rok 245 089

. s  to ogólne koszty nie uwzgl dniaj ce udzia u rodków unijnych w wysoko ci 80 %,
natomiast 20% bud et gminy,

- remont biblioteki w Skarlinie ogólny koszt 129 597 z ., koszt opracowania
dokumentacji 2 440 z ., uregulowane w bie cym roku, pozosta e koszty przewidziane
na 2008 rok.

- wyposa enie wietlicy wiejskiej w Jamielniku - ogólny koszt 35 451 z ., wydatki
w bie cym rok 150 z .

- wyposa enie wietlicy wiejskiej w Skarlinie – ogólny koszt 44 212 z ., wydatki
poniesione w bie cym roku 150 z . S  to koszty uzyskania opinii z Urz du
Skarbowego w sprawie VAT-u kwalifikowanego i rozbite zosta y na dwie inwestycje,
razem 300 z .

Radny Zbigniew Wi niewski stwierdzi , e na place zabaw wydano o 10 tys. z  wi cej,
ani eli planowano, a ilo  urz dze  zosta a zmniejszona, mia o by  wsz dzie równo, a
nie by o.

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska odpowiedzia a, e po podliczeniu wydatków okaza o
si , e przekraczaj  planowane 50 tys. i trzeba uzupe ni . Koszty obejmuj  nie tylko
zakup urz dze , ale tak e przygotowanie terenu.

Radny Zbigniew Wi niewski – w Nawrze adnych prac przygotowawczych nie by o,
hu tawek mia o by  wi cej.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zaproponowa , aby wyja ni  t
spraw  w przerwie i poinformowa  wszystkich dlatego, e w tej chwili nie ma Pana
Wójta.

Radny wyrazi  zgod .

Skarbnik Gminy Ewa pi ewska kontynuowa a omawianie zmian w bud ecie, kolejny
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za cznik jest zwi zany ze rodkami unijnymi, do aktualnie ju  zako czonych zada
„remont i modernizacja wietlicy wiejskiej w Mszanowie i Pacó towie, dopisuje si :
zagospodarowanie centrum wsi Jamielnik, remont biblioteki gminnej w Skarlinie i
wyposa enie wietlic w Jamielniku i Skarlinie. Wydatki te zosta y podsumowane i
wynosz  w 2007 roku 409 229 z . w tym rodki z bud etu gminy 136 159 z ., z bud etu
unijnego 273 070 z .  W nast pnej pozycji przewidziane s  wydatki na 2008 rok.
Za cznik nr 5 s  to ród a finansowania deficytu, który wynosi 539 635 z . i nie uleg
zmianie.
W za czniku nr 6 rozpisane jest szczegó owo na jaki cel przeznaczone s  dotacje.
Za cznik nr 7 – dotacje podmiotowe (zwi kszona do 125 tys.z . dla Gminnego
Centrum Kultury, natomiast dla Gminnej Biblioteki Publicznej bez zmian od pocz tku
roku).

Pyta  nie zg oszono.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
zmiany bud etu na roku 2007.

W g osowaniu, Rada Gminy 12 g osami za, przy 2 g osach wstrzymuj cych si ,
nie by o g osów przeciwnych, podj a uchwa  nr XII/55/07 zmieniaj  uchwa
nr III/12/06 z dnia 28 grudnia 2006r. w sprawie uchwalenia bud etu gminy Nowe
Miasto Lubawskie na rok 2007. Uchwa a stanowi za cznik nr 5.

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik.

Projekt tej uchwa y oraz wymienionej w pkt 10 omówi  inspektor Marcin Buli ski.
W sierpniu Urz d Marsza kowski og osi  kolejny nabór uzupe niaj cy w ramach
Sektorowego programu Operacyjnego Odnowa Wsi oraz Zachowanie i Ochrona
Dziedzictwa Kulturowego, w zwi zku z tym pojawi y si  pieni dze w kwocie oko o 1,5
mln z . na kultur . Do wniosku o dofinansowanie w ramach tego programu koniecznym
za cznikiem jest plan rozwoju miejscowo ci, ale one nie przewiduj  inwestycji, które w
ramach tego programu obecnie pragniemy zrealizowa . W zwi zku z tym proponujemy
zmian  uzupe niaj c o zagospodarowanie centrum wsi oraz wyposa enie wietlicy
wiejskiej w Jamielniku oraz w Skarlinie - remont biblioteki gminnej i wyposa enie
wietlicy wiejskiej. W planie zosta y przedstawione koszty, oczekiwane rezultaty i

harmonogram rzeczowo-finansowy. Wyposa enie i prace remontowe przewidziane s
na 2008 rok, w bie cym roku opracowana zosta a dokumentacja techniczna.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta , dlaczego w planie zosta a uwzgl dniona droga
Skarlin - luzka, wymieniona w punkcie 8 tej tabeli, z drogi korzystaj  g ównie
wczasowicze, radny uwa a, e nale oby uwzgl dni  drog  Skarlin pod las, z której
korzystaj  mieszka cy.

Pan Buli ski odpowiedzia , e w planie uwzgl dnione zosta y wszystkie inwestycje,
które b  docelowo realizowane z unijnych rodków. Wszystkie one poza punktem 9 i
10 ju  znajdowa y si  w planie. Je eli ta  droga nie jest uwzgl dniona w planie, to nie
znaczy, e nie ma szansy na dofinansowanie i realizacj .

Radny Zdzis aw Makowski uwa a, e je eli jest w planie to s  wi ksze szanse.



8

Sekretarz Gminy Renata Sli ewska odpowiedzia a, e mo na uwzgl dni  w planie
wszystkie drogi.

Radny Cezary Kawiecki – Komisja O wiaty wizytowa a bibliotek  w Skarlinie i
wysnu a wniosek, e nale oby dobudowa  bibliotek  do istniej cego budynku
szkolnego, natomiast teraz widzimy, e b dzie remont istniej cego obiektu. Sk d ta
zmiana.

Radny Zdzis aw Makowski – by a wersja, e t  ruin  zostawiamy, Pan Dyrektor
Szko y mia  co  wymy li  i dobudowa  do szko y. Pieni dze zostan  wydane, a to
pomieszczenie i tak jest za ma e.

Sekretarz Gminy Renata Sli ewska najlepszym rozwi zaniem by oby zlikwidowa
poczt  i to pomieszczenie wykorzysta  na bibliotek . Poczta jest ma o wydajna.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e koszt dobudowy
znacznie przewy szy koszt remontu, prawdopodobnie poczta zrezygnuje ze swojego
punktu i zyskamy lokal. Najlepiej by oby na dzie  dzisiejszy spraw  zawiesi .
Dobudowanie ma ego pomieszczenia nie za atwi sprawy, bo mo e okaza  si , e i tak

dzie zbyt ma e, a ten stary budynek i tak trzeba b dzie remontowa , pilnej naprawy
wymaga dach. Je eli przejmiemy pomieszczenie po poczcie, odpadnie kwestia
magazynku dla sportowców i przejmiemy t  cz , obecnie zaj ta na magazynek i
biblioteka mia aby lepsze warunki. Cokolwiek dobudowuj c przy szkole, zabieramy
miejsce pod ewentualn  sal  gimnastyczn .

Radny Zdzis aw Makowski, je eli biblioteka mia aby by  w miejscu poczty, to w jakim
celu remontowa  ten budynek. 2/3 budynku jest wynaj te.

Radna Barbara Grzywacz - Komisja w czasie pobytu w Skarlinie nie wiedzia a, e
poczta zrezygnuje.

Radny Kazimierz Mikuczy ski zapyta , czy wiadomo, kiedy poczta zrezygnuje.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e nie wiadomo, s  to
niepotwierdzone informacje, ale utrzymywanie tego punktu jest na pewno nieop acalne.

Sekretarz Gminy Renata Sli ewska wyja ni a, e poczta ju  dawno podnosi aspekt
ekonomiczny i raczej oczekuj , e gmina wypowie im ten lokal.

Radna Halina Wolska zapyta a, czy gmina mo e sprzeda  ten budynek.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e mo e, ale je eli
znajdzie si  jeden nabywca, to kupi razem z lokatorami.

Radny Zdzis aw Makowski – mog  kupi  lokatorzy i to za niewielkie pieni dze.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e za kilka lat ten
budynek przewróci si .

Radny Ireneusz Kowalski - je eli sprzedamy, to spraw  w cicieli jest, czy budynek
przewróci si .
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e wiemy, kto
wynajmuje te lokale, tak nie mo na. Czy to jest prospo eczne my lenie, odda  za

otówk , a my pozbywamy si  problemu.

Radny Zdzis aw Makowski – taki sam budynek zosta  sprzedany pod lasem.

Pan Marcin Buli ski sprostowa  b d techniczny w tabelce na stronie 5 w kolumnach
warto ci brutto i netto, w zmianie planu rozwoju miejscowo ci Skarlin.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  pana Wójta o wyja nienie
sprawy biblioteki w Skarlinie.

Wójt wyja ni , e pojawi a si  mo liwo  pozyskania pieni dzy ze rodków unijnych
na remont tego pomieszczenia, które mo e by  wykorzystane na potrzeby szko y,
biblioteki lub orkiestry d tej, ale jest to sprawa odr bna. Aktualnie poczta w Skarlinie
by a nieczynna przez 2 tygodnie, nic nie sta o si  i najprawdopodobniej b dzie
zlikwidowana i znajdzie si  pomieszczenie by  mo e dla biblioteki. B dzie to mo liwe
do realizacji tylko w sytuacji, gdy otrzymamy rodki. G osy mieszka ców s  takie, aby
sprzeda  budynek, tam jest 3 lokatorów, na przysz y rok trzeba b dzie zaplanowa
remont dachu. Poza tym planujemy równie  z  wnioski o dofinansowanie
wyposa enia wietlic w Jamielniku i Skarlinie.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara - rozumie  nale y, e w kwestii
budynku, w którym mie ci si  biblioteka nie zosta a jeszcze podj ta ostateczna
decyzja.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
zmiany planu rozwoju miejscowo ci Jamielnik.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr XII/56/07 w sprawie zmiany planu
rozwoju miejscowo ci Jamielnik. Uchwa a stanowi za cznik nr 6.

W g osowaniu bra o udzia  13 radnych.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany planu rozwoju miejscowo ci Skarlin.

Wyja nienia przedstawi  Pan Marcin Buli ski w punkcie 9.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 11 g osami za, przy 2 g osach wstrzymuj cych, nie
by o g osów przeciwnych, podj a uchwa  nr XII/57/07 w sprawie zmiany planu
rozwoju miejscowo ci Skarlin. Uchwa a stanowi za cznik nr 7.

W g osowaniu bra o udzia  13 radnych.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Statutu Gminy.
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Projekt uchwa y omówi a Sekretarz Gminy Renata li ewska. Zmiana polega na
uwzgl dnieniu w za czniku do Statutu, w którym wymienione s  jednostki
organizacyjne, Gminnego Centrum Kultury oraz Gminnego Zespo u O wiaty, który
poprzednio istnia  jako Gminny Zespó  O wiaty i Kultury.

Przewodnicz cy Rady przedstawi projekt uchwa y w tej sprawie.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr XII/58/07 zmieniaj ca uchwa  w sprawie
zmiany Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Uchwa a stanowi za cznik nr 8.

Ad 12
Podj cie uchwa y w sprawie podj cia wspó dzia ania pomi dzy Gmin  miejsk  Nowe
Miasto Lubawskie, a Gmin  wiejsk  Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie dot.
przyjmowania cieków zebranych zbiorczymi systemami kanalizacji sanitarnej z terenu
gminy Nowe Miasto Lubawskie do oczyszczalni cieków w Nowym Mie cie Lubawskim.

Wójt wyja ni , e podj cie uchwa y usankcjonuje plany zwi zane z odprowadzeniem
cieków z terenu gminy do oczyszczalni cieków w Nowym Mie cie Lubawskim.

Nie zg oszono pyta .

Przewodnicz cy Rady Przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr XII/59/07 w sprawie w sprawie podj cia
wspó dzia ania pomi dzy Gmin  miejsk  Nowe Miasto Lubawskie, a Gmin
wiejsk  Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie dot. przyjmowania cieków
zebranych zbiorczymi systemami kanalizacji sanitarnej z terenu gminy Nowe
Miasto Lubawskie do oczyszczalni cieków w Nowym Mie cie Lubawskim.
Uchwa a stanowi za cznik nr 9.

Na wniosek radnego Cezarego Kawieckiego, Przewodnicz cy Rady og osi  15
minutow  przerw .

Po przerwie Przewodnicz cy Rady wznowi  obrady.

Ad 13
Podj cie uchwa y w sprawie zaopiniowania projektów rozporz dze  Wojewody

Warmi sko-Mazurskiego w sprawie:
a) Skarli skiego Obszaru Chronionego Krajobrazu,
b) Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Dolnej Drw cy,
c) Obszaru Chronionego Krajobrazu Rzeki Wel.

Pan Zygmunt Grubalski  poinformowa , e na terenie gminy wyodr bniono 4 obszary
chronione tj. Skarli ski Obszar Chroniony, Obszar Chroniony Doliny Dolnej Drw cy,
Obszar Chroniony Krajobrazu Rzeki Wel oraz Krajobraz Chroniony Natura 2000, to jest
obszar wokó  rzeki Drw cy, ten projekt nie wymaga opinii.



11

Projekty rozporz dze  w tej sprawie przekaza  Wojewoda w celu zaopiniowania przez
Rad  Gminy, zgodnie z art.23 ustawy o ochronie przyrody. Spraw  t  zajmowa a si
Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego, Zagospodarowania Przestrzennego,
Bezpiecze stwa i Porz dku, która proponowa a zg osi  zastrze enie do projektu, aby
Wojewódzki Konserwator Przyrody rozpatrywa  indywidualne inwestycje rolników.
Wyja ni , e te sprawy s  uregulowane w ustawie o ochronie przyrody i ustawy o
ochronie rodowiska, a rozporz dzenie Wojewody tylko u ci la te kwestie i mówi, e
rolników nie dotyczy zakaz realizacji przedsi wzi  mog cych znacz co oddzia ywa
na rodowisko w rozumieniu art. 51 ustawy o ochronie rodowiska (dotyczy wielko ci
hodowli w gospodarstwach rolnych), tak samo w ust. 1 pkt 8, wprowadza zakaz
lokalizacji inwestycji, obiektów, w tym w pasie szeroko ci 100 metrów od linii brzegowej
jezior,  ale zakaz ten nie dotyczy obszarów zwartej zabudowy miast i wsi, w granicach
okre lonych w studiach uwarunkowa  i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gmin lub w równorz dnych dokumentach planistycznych oraz uzupe nie  zabudowy
mieszkaniowej lub us ugowej pod warunkiem wyznaczenia nieprzekraczalnej linii
zabudowy od brzegu zgodnie z lini  wyst puj  na dzia kach przyleg ych, w zakresie
uzupe niania istniej cej zabudowy o obiekty niezb dne do prowadzenia gospodarstwa
rolnego pod warunkiem nie przekraczania linia zabudowy. W ka dym przypadku
wydaj c decyzj  o warunkach zabudowy, projekty s  uzgadniane z Wojewódzkim
Konserwatorem Przyrody. W zwi zku z tym zapis wnioskowany przez Komisj  jest
zb dny.

Przewodnicz cy Rady stwierdzi , e po wnikliwej analizie projektów okaza o si , e
sugestie Komisji s  ju  tam zawarte.

Radny Zdzis aw Makowski zapyta , czy Rada mo e odrzuci  te projekty.

Przewodnicz cy Rady odpowiedzia , e nie mo e odrzuci , jest to tylko opinia i mo e
nie by  wi ca.
Poprzednio ustalony obszar zosta  ustalony bez zasi gni cia opinii i zosta  podwa ony,
bo nie wype nia  wymogów ustawowych – zaopiniowania, dlatego ca a procedura
zosta a powtórzona.

a)
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
uzgodnienia projektu rozporz dzenia Wojewody Warmi sko-Mazurskiego w sprawie
Skarli skiego Obszaru Chronionego Krajobrazu.

W g osowaniu, Rada Gminy 12 g osami za, przy 1 g osie przeciwnym i 1 g osie
wstrzymuj cym si , podj a uchwa  nr XII/60/07 w sprawie uzgodnienia projektu
rozporz dzenia Wojewody Warmi sko-Mazurskiego w sprawie Skarli skiego
Obszaru Chronionego Krajobrazu. Uchwa a stanowi za cznik nr 10.

b)
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w
sprawie uzgodnienia projektu rozporz dzenia Wojewody Warmi sko-Mazurskiego w
sprawie Obszaru Chronionego Doliny Dolnej Drw cy.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr XII/61/07 w sprawie uzgodnienia projektu
rozporz dzenia Wojewody Warmi sko-Mazurskiego w sprawie Obszaru
Chronionego Doliny Dolnej Drw cy. Uchwa a stanowi za cznik nr 11.



12

c)
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w
sprawie uzgodnienia projektu rozporz dzenia Wojewody Warmi sko-Mazurskiego w
sprawie Obszary Chronionego Krajobrazu Rzeki Wel.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie, nie by o g osów przeciwnych i
wstrzymuj cych si , podj a uchwa  nr XII/62/07 w sprawie uzgodnienia projektu
rozporz dzenia Wojewody Warmi sko-Mazurskiego w sprawie Obszaru
Chronionego Krajobrazu Rzeki Wel. Uchwa a stanowi za cznik nr 12.

W g osowaniu bra o udzia  12 radnych.

Ad 14
Wybór awników
a)
Opini  Zespo u o kandydatach na awników przedstawi  Przewodnicz cy zespo u radny
Cezary Kawiecki. Opinia stanowi za cznik nr 13.

Przewodnicz cy Rady poinformowa , e z informacj  Policji o kandydatach mo na
zapozna  si  indywidualnie.

b)
Powo anie komisji skrutacyjnej i g osowanie,

Rada Gminy jednomy lnie powo a komisj  skrutacyjn  w nast puj cym sk adzie:
1) Bogdan Król – Przewodnicz cy
2) Zdzis aw Arentowicz  - cz onek
3) Kazimierz Mikuczy ski – cz onek.

Przewodnicz cy Rady omówi  zasady g osowania.

Komisja skrutacyjna przygotowa a karty do g osowania i rozda a radnym.
Po przeprowadzonym g osowaniu zebra a je, obliczy a wyniki i odczyta a protokó , który
stanowi za cznik nr 14.

W zwi zku z tym, e dwóch kandydatów otrzyma o jednakow  liczb  g osów, drug
pod wzgl dem ilo ci, komisja skrutacyjna przeprowadzi a drugie g osowanie pomi dzy
tymi kandydatami.

Protokó  z dodatkowego g osowania stanowi za cznik nr 15.

c)
Podj cie uchwa y.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  tre  uchwa y i
stwierdzi , e Rada Gminy podj a uchwa  nr XII/63/07 w sprawie wyboru
awników do S du Rejonowego w Nowym Mie cie Lubawskim. Uchwa a stanowi

za cznik nr 16.
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Ad 15
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzieli  Wójt:
- wnioski radnego Wi niewskiego zostan  przekazane do Powiatowego Zarz du Dróg,
- w sprawie skwerku w Bratianie, na posiedzenie Komisji Rolnictwa.

Radny Zdzis aw Arentowicz wnioskowa , aby w czy  jeszcze spraw  parku w
Gwi dzinach, jest w asno ci  Agencji Nieruchomo ci Rolnych.
Zg osi , e uczestnicy dyskoteki robi  ba agan.

Wójt odpowiedzia , e park w Gwi dzinach jest wydzier awiony.

Skarbnik Gminy wyja ni a w sprawie wydatków na place zabaw:
- 47.403,10 z . - koszt urz dze ,
- 1.760 z . – projekt wietlicy w Pacó towie ,
- 1.500 z . - us ugi geodezyjne pod przysz e wykonanie dokumentacji.
Poinformowa a, e w za czniku inwestycyjnym, nie dopisa a, e pozosta e wydatki na
dokumentacje projektowe,.

Radny Zbigniew Wi niewski stwierdzi , e g osujemy wydatki na place zabaw, a
okazuje si , e tam s  równie  inne rzeczy.

Skarbnik Gminy  wyja ni a, e trudno dok adnie okre li , dopiero po wykonaniu prac.
d, e nie dopisa am „i inne wydatki”.

So tys wsi Jamielnik zapyta , czy b dzie pomoc przy sporz dzaniu informacji
dotycz cej budynków pokrytych p ytami eternitowymi.

Wójt odpowiedzia , e b dzie pomoc pracowników.

Radny Edmund M drzycki zapyta  co robi  geodeci nad Drw .

Wójt odpowiedzia , e studenci prowadz  badania naukowe.

Radny Ireneusz Kowalski zg osi , e ci ludzie parkuj  w niebezpiecznych miejscach,
na zakr tach, ukach, w Mszanowie.

Przewodnicz cy odpowiedzia , e Szef dzielnicowych zanotowa .

So tys wsi Chro le zapyta , kto powinien sprz ta  na przystankach.

Wójt odpowiedzia , e nale y zg osi  do Pana Paw a Oelberga, pracownika
odpowiedzialnego za drogi.

W czasie obliczania wyników g osowania okre lonego w pkt 14b, inspektor ds. ochrony
rodowiska Eugeniusz Sobczyk omówi  procedury bezpiecznego post powania z

wyrobami zawieraj cymi azbest oraz poinformowa  so tysów o konieczno ci
sporz dzenia informacji do za enia ewidencji budynków pokrytych p ytami
eternitowymi (azbestem).

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e 10 wrze nia w
siedzibie Starostwa Powiatowego odby o si  spotkanie po wi cone przebiegowi
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obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego. W spotkaniu uczestniczyli: Starosta Powiatu,
przedstawiciele Powiatu, Wójt Gminy Kurz tnik i Gminy Nowe Miasto Lubawskie z
merytorycznymi pracownikami oraz  Burmistrz Miasta.
Z protoko u ze spotkania wynika, e uczestnicz cy zaakceptowali koncepcj  tzw.
czarn  lini  na mapach,  jest to jedna z trzech koncepcji, która zosta a nam
przed ona do zaopiniowania. Nie wymaga o to opinii Rady, a organów
wykonawczych.
Poinformowa , e zebrani proponuj  poprawki i uwa aj , e przyda by si  dodatkowy
zjazd na drodze Nowe Miasto Lubawskie - Lidzbark, chocia  z map szczegó owych
wynika, e tam jest zjazd zaplanowany. Ponadto wszyscy stwierdzili, e nie ma zjazdu
w Mszanowie, a bior c pod uwag  lokalizacj  w pobli u Humdrex-u i Kompasz-u,
niedaleko w stron  po udniow  znajduje si  nowomiejska strefa ekonomiczna, w
zasadzie bez dojazdu z obwodnicy, dlatego sugesti  zebranych jest, aby taki zjazd by

 innego rodzaju droga boczna o podwy szonej klasie, umo liwi yby zjazd, czy
wjazd na teren miasta, dla ochrony mostu w Mszanowie i ograniczenia ruchu przez
Pacó towo, bo przy drodze wojewódzkiej, która biegnie z Nowego Miasta do Nidzicy
planowany jest w ze  nowomiejski i wszystkie samochody ci arowe musia yby
zje  do miasta przez Pacó towo, to by oby utrudnienie dla wszystkich. Dlatego taki
zjazd by by wskazany.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  Pana Zygmunta Grubalskiego
o przedstawienie tych koncepcji.

Pan Zygmunt Grubalski okaza  zebranym przebieg na mapach i poinformowa , e
obwodnica b dzie przebiega a od strony Kaczego Bagna, przez Tylice (Kamienna Góra
– du y w ze ) do skraju lasu za Humdrex-em, lasem biegnie do Kaczku, za pomnikiem,
wychodzi na gruntach Pana Kurlikowskiego, przed lasem i tu jest te  planowany w ze ,
dalej w kierunku Rakowic.
Nie jest to ko cowy projekt.

Sekretarz Gminy Renata li ewska poinformowa a o przygotowaniach do wyborów
do Sejmu i Senatu RP zarz dzonych na 21 pa dziernika 2007r., podziale na gminy na
obwody g osowania i siedzibach obwodowych komisji wyborczych, apelowa a do
so tysów o sprawdzanie, czy wszystkie urz dowe obwieszczenia s  wywieszone.
Poinformowa a o konieczno ci okazania dokumentu ze zdj ciem komisji wyborczej,
zakazie wszelkiej agitacji wyborczej na terenie urz du i gminnych jednostek
organizacyjnych.

Ad 16
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady XII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

Sekretarz obrad                                            Przewodnicz cy Rady Gminy

Halina Wolska                                                          Miros aw Wodara


